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CZECH MOUNTAIN DOG
Czech mountain dog is the newest Czech breed, not yet recognized by FCI. It was registered as a national breed in 1984.
First puppies of Czech mountain dog were born on 12.8.1977 after a deliberate mating of a bitch of slovenský čuvač 
by a black-and-white sledge dog imported from Athabaska. The aim was to achieve a versatile, easily trainable and 
undemanding dog, friendly to people, suitable mainly for the mountaineous regions. 
The subsequent breeding had fixed further advantages of the new breed - endurance, strength and speed. They are useful 
in sledging, for which the Czech mountain dog were often used. The expansion of the sledging sport was promoted by Klub 
českého horského psa (Club of český horský pes). 
Thanks to his characteristics, český horský pes became more and more popular not only in sledging, but also as a shepherd 
dog, a rescue dog etc. At present, the Czech mountain dog is most often used as a family companion and faithful guardian. 
The Czech mountain dog belongs to big breeds with his height in withers of 56 – 70 cm and weight of 26 – 40 kg. The colour 
is always white with large colour spots, the head is coloured or can have a white marking. The coat is long, dense, in winter it 
has an abundant undercoat, with minimum care demands.
Thanks to the abundant coat on the whole body, the Czech mountain dog can be kept outdoors. It is not recommended to keep 
this breed in a flat.
The character of the Czech mountain dog is friendly and self-confident. They are easily trainable, versatile, lively and show big 
endurance. Thanks to these properties, they are the ideal breed for sportive people.
For this breed, Klub českého horského psa (Club of Czech mountain dog) is responsible. 

www.ceskyhorskypes.cz

TSCHECHISCHER  BERGHUND
Tschechischer Berghund stellt die jüngste tschechische Rasse vor, die bis jetzt von der FCI noch nicht anerkannt wurde. Als Nationalrasse wurde der Tschechischer Bergund 
erst im Jahre 1984 registriert. Die ersten Welpen des tschechischen Berghundes wurden am 12.8.1977 geboren, es war nach einer absichtlich geplanten 
Einkreuzung eines schwarz-weissen Schlittenhundes aus Athabaska in die Rasse des Slowakischen Hinterhundes. Das Ziel war, einen 
allseitig verwendbaren Hund, einen gut beherrschbaren, nicht anspruchsvollen Hund zu gewinnen, der sich leicht 
führen lässt, der freundlich zu jedermann ist , der seinem Meister sehr anhänglich wäre, der vor allem für das 
Leben auf den Almen in den kahlen Hochgebirgen geeignet wäre. 
Durch anschliessende Veredelung dieser Hunderasse wurden die weiteren Vorteile neuer Rasse – Beharrung, Stär-
ke und Geschwindigkeit stabilisiert, und es war nötig, diese zu vereinheitlichen und zu fördern. Eben diese Vorteile 
sind bei der Nutzung von Tschechischen Berghunden im Schlittensport geltend gemacht worden. Wegen seiner 
Eigenschaften wurde die Rasse immer mehr beliebt. Seinen Wirkungsgrad fand er auch als Herdenschutzhund oder 
Rettungshund auch auf den anderen Gebieten der Kynologie. Immer mehr Familien schaffen sich zur Zeit oft Tsche-
chischen Berghund an, denn er ist ein ausgezeichneter Familienfreund und zuverlässiger Wachhund.
Der tschechische Berghund gehört mit seiner Widerristhöhe von 56 bis 70 cm und seinem Gewicht von 26 bis 40 kg zu 
den grossen Rassen. Die Farbe der Behaarung ist immer gescheckt, gefleckt. Die Behaarung besteht aus langem Fell mit 
reicher und dichter Unterwolle, mit minimalen Ansprüchen an die Pflege. Dank der dichten Haarbedeckung des ganzen 
Körpers wird der Tschechische Berghund zum ganzjährigen Aufenthalt vorherbestimmt.
Die Zucht und weitere Veredelung der Zucht besorgt und beschützt der Dachklub des Tschechischen Berghundes.

www.ceskyhorskypes.cz



ČESKÝ HORSKÝ PES
Český horský pes je nejmladší české plemeno, dosud neuznané mezinárodní kynologickou organizací FCI. Jako 
národní plemeno byl zaregistrován v roce 1984.
První štěňata českého horského psa se narodila 12.8.1977 po záměrném nakrytí feny slovenského čuvače taž-
ným černobílým psem, dovezeným z Athabasky. Cílem bylo získat všestranného, dobře ovladatelného a nená-
ročného psa, přátelského k lidem, vhodného především do horských oblastí. 
Následným šlechtěním se upevňovaly další přednosti nového plemene – vytrvalost, síla a rychlost. Ty se nejvíce 
uplatnily při využití českých horských psů v saňovém sportu, o jehož rozšíření v tehdejším Československu se 
zasloužil také Klub českého horského psa.
Pro své vlastnosti si český horský pes získával stále větší oblibu nejen v saňovém sportu, ale své uplatnění 
našel jako pes pastevecký, záchranářský i v dalších oblastech kynologie. V současné době si noví majitelé často 
pořizují českého horského psa jako výborného rodinného společníka a spolehlivého hlídače.
Český horský pes patří mezi velká plemena s kohoutkovou výškou 56-70 cm a váhou od 26 do 40 kg. Zbarvení je 
vždy strakaté – na bílém podkladu jsou barevné plotny, hlava je zbarvená celá nebo může mít bílou lysinu. Srst 
je dlouhá, hustá, v zimě s bohatou podsadou, s minimálními nároky na údržbu. Díky bohatému osrstění celého 
těla je český horský pes předurčen k celoročnímu pobytu venku, do bytu jej nelze doporučit.
Povaha českých horských psů je přátelská a sebevědomá. Velkou roli u něj hraje dobrá socializace, výchova, při-
vykání na nové lidi a rušná prostředí. Věnuje-li se při výcviku a výchově dostatečná píle, pozornost a důslednost, 
odmění se ČHP dobrou poslušností, ovšem nemá rád drill a zbytečné opakování povelů. Jsou dobře ovladatelní, 
schopní všestranného výcviku, přitom temperamentní a vytrvalí. Díky těmto vlastnostem jsou ideálním pleme-
nem pro sportovně založené majitele.
Chov a další šlechtění plemene zastřešuje Klub českého horského psa. Kromě chovatelské činnosti klub pořádá 
pravidelně výstavy a organizuje různé závody. Pro své členy vydává klubový zpravodaj Spřežení.
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Fotografie byly zapůjčeny členy Klubu ČHP.


